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Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie wniosków zgłoszonych na 68. posiedzeniu Senatu do ustawy o zmia-
nie ustawy o biokomponentach i biopaliwach ciekłych oraz niektórych innych 
ustaw.



(Początek posiedzenia o godzinie 8 minut 45)

(Posiedzeniu przewodniczy przewodniczący Komisji 
Gospodarki Narodowej Marek Ziółkowski)

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Proszę państwa, proszę o zajmowanie miejsc.
Otwieram posiedzenie dwóch komisji, Komisji 

Rolnictwa i Rozwoju Wsi tudzież Komisji Gospodarki 
Narodowej.

Witam pana ministra Pietrewicza, a także pana dy-
rektora.

Proszę państwa, sytuacja wygląda następująco: obie 
komisje już poprzednio przyjęły poprawki, ale w tej chwili 
są pewne zmiany. Ja chciałbym krótko tylko przedstawić 
te zmiany. Jeżeli państwo zajrzą do zestawienia wniosków, 
to zobaczą poprawki czwartą i czternastą – to są poprawki 
pana senatora Iwana – i dalej, poprawki siódmą i dziesiątą, 
które zastępują… No, tu chodzi tylko o wyczyszczenie 
pewnych rzeczy w tych starych poprawkach.

Panie Ministrze, jeszcze raz proszę o opinię na temat 
tych czterech poprawek, one zresztą będą, że tak powiem, 
zblokowane. Ja może jeszcze raz przypomnę, że chodzi 
o poprawki czwartą, czternastą, siódmą i dziesiątą, one za-
stępują poprawki, które poprzednio obie Wysokie Komisje 
przyjęły. I tak to wygląda.

Panie Ministrze, proszę bardzo.

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Gospodarki 
Jerzy Pietrewicz:
Panie Przewodniczący, jeśli można, prosiłbym o omó-

wienie tych poprawek pana dyrektora Pilitowskiego. Myślę, 
że to będzie najlepsze rozwiązanie.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Panie Dyrektorze, proszę krótko i zwięźle…

Dyrektor 
Departamentu Energii Odnawialnej 
w Ministerstwie Gospodarki 
Janusz Pilitowski:
Dobrze.
Panie Przewodniczący! Szanowni Państwo!

Minister gospodarki pozytywnie opiniuje poprawki 
zgłoszone przez pana senatora Iwana. One są przedstawio-
ne w formie czterech poprawek, ale to jest wynik tego, że 
poprawki trzecia i dziesiąta Komisji Gospodarki Narodowej 
i Komisji Rolnictwa i Rozwoju Wsi były przyjmowane 
łącznie; w zestawieniu wniosków one zostały oznaczone 
jako poprawki pierwsza i trzecia. Poprawki szósta i ósma, 
znajdujące się w sprawozdaniach komisji gospodarki i ko-
misji rolnictwa, były przyjmowane łącznie, w zestawieniu 
wniosków są oznaczone jako poprawki druga i czwarta. 
Jeśli chodzi o meritum poprawek zgłoszonych wczoraj 
na posiedzeniu plenarnym Senatu, to najistotniejsza jest 
tak naprawdę poprawka trzecia, która ma na celu wyraźne 
wskazanie, iż sprawozdanie, o którym mowa w art. 20b 
ust. 2, dotyczy jedynie krajowego celu w zakresie udziału 
energii ze źródeł odnawialnych w końcowym zużyciu 
energii brutto. Z tego względu zawarte w poprawce dzie-
siątej określenie krajowego celu w zakresie udziału energii 
ze źródeł odnawialnych w końcowym zużyciu energii 
brutto obejmuje także krajowy cel w zakresie udziału 
energii ze źródeł odnawialnych w transporcie, który wy-
szczególniony został nie jako odrębny i autonomiczny 
cel, ale jako składnik celu krajowego. W konsekwencji 
zaproponowano również pominięcie wprowadzania zmian 
zaproponowanych w pkcie b poprawki dziesiątej. Zmiany 
przepisów w tej części są niezasadne, ponieważ zgodnie 
z art. 3 ust. 3 wdrażanej dyrektywy mechanizmy współ-
pracy, o których mowa w art. 55a–55g ustawy – Prawo 
energetyczne, mogą być wykorzystywane jedynie przy 
realizacji krajowego celu w zakresie udziału energii ze 
źródeł odnawialnych w końcowym zużyciu energii brutto, 
ale z wyłączeniem części dotyczącej udziału energii ze 
źródeł odnawialnych w transporcie.

I ostatnia poprawka zgłoszona pana senatora Iwana ma 
charakter redakcyjny, ona ma związek z poprawką drugą. 
Jej celem jest doprecyzowanie, iż jedynie podmiot oferują-
cy ciepło wytworzone z biopłynów potwierdza spełnienie 
kryteriów zrównoważonego rozwoju. Powinna ona być 
procedowana łącznie z poprawką czwartą. Czyli chodzi 
tak naprawdę o zmianę w ust. 7b polegającą na dodaniu 
słów „podmiot oferujący ciepło wytworzone z biopłynów”. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Pani Mecenas, czy Biuro Legislacyjne zgłasza jakieś 

uwagi?
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Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Renata Bronowska:
Dziękuję bardzo.
Ja nie mam uwag do tych poprawek. Tu rzeczywiście 

chodzi o to, że w toku ponownej, że tak powiem, analizy 
tej ustawy okazało się, że poprawki, które zostały wprowa-
dzone w zakresie dwóch krajowych celów i konsekwencje 
tych poprawek poszły po prostu za daleko, że powinny 
się odnosić tylko do jednego celu. Stąd te dwie, że tak 
powiem, alternatywne grupy poprawek – poprawki trzecia 
i trzynasta oraz poprawki czwarta i czternasta, które się 
nawzajem wykluczają. Tak jak powiedział przed chwilą pan 
dyrektor, druga poprawka ma charakter doprecyzowujący, 
w dodawanym ust. 7b wskazujemy, że podmiot oferujący 
ciepło wytworzone z biopłynów…

(Przewodniczący Marek Ziółkowski: Chodzi o bio-
płyny.)

Chodzi o to, żeby nie było wątpliwości, jakiego rodzaju 
ciepła to dotyczy.

Przewodniczący Marek Ziółkowski:
Wysokie Komisje, czyli wykreślamy jeden cel, który 

jest niepotrzebny, i dodajemy biopłyny.
I teraz tak. Mamy dwadzieścia trzy poprawki.
Chciałbym je pogrupować, jeżeli państwo pozwolą, 

w taki sposób, żebyśmy najpierw głosowali nad tymi gru-
pami poprawek, które się wykluczają, a potem, od poprawki 
piętnastej, przegłosujmy już wszystkie razem, bo powtórne 
ich omawianie nie ma sensu.

Czyli najpierw głosujemy nad poprawkami senatora 
Iwana.

Czy Wysokie Komisje są za przyjęciem dwóch pierw-
szych poprawek?

(Głos z sali: Dziewiętnaście… Jednogłośnie.)
Kto jest przeciw… A, jednogłośnie.
(Rozmowy na sali)
(Głos z sali: Ja nie głosowałem.)
(Głos z sali: Aha, pan nie głosował…)
A no właśnie. Przepraszam bardzo.
Panie Sekretarzu Ignacy, proszę mnie nie wprowadzać 

w błąd, bo pan senator będzie miał pretensje.
Czyli 18 było za.
Kto się wstrzymał? (1)
I nikt nie był przeciw.
Poprawki zostały przyjęte.

Proszę państwa, jeżeli chodzi o poprawki senatora 
Iwana, rząd preferuje poprawki czwartą i czternastą, a nie 
trzecią i trzynastą.

Poddaję pod głosowanie poprawki, w starej wersji, 
trzecią i trzynastą.

Kto jest za tymi poprawkami? (0)
Kto jest przeciw tym poprawkom? (14)
Kto się wstrzymał? (6)
Poprawki trzecia i trzynasta zostały odrzucone.
I teraz głosujemy nad poprawkami czwartą i czternastą, 

poprawkami senatora Iwana.
Kto jest za tymi poprawkami, Wysoka Komisjo? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (6)
Poprawki te zostały przyjęte.
Proszę państwa, czy jest zgoda na łączne głosowanie 

nad poprawkami piątą i szóstą?
Nie ma tu żadnej zmiany, te poprawki są w starej 

wersji.
Kto jest za tymi poprawkami? (18)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał (2)
Dziękuję bardzo.
Poprawki piąta i szósta zostały przyjęte.
I teraz, proszę państwa, nowe poprawki, siódma i dzie-

siąta. Zostały one zgłoszone przez senatora Iwana, poparte 
przez rząd. Przed chwilą je omawialiśmy.

Kto jest za tymi poprawkami? (14)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (6)
Poprawki siódma i dziesiąta zostały przyjęte.
Wykluczają one poprawki ósmą i jedenastą.
I teraz moja propozycja jest następująca: żeby wszystkie 

pozostałe poprawki, czyli poprawki dziewiątą, dwunastą 
i od piętnastej do dwudziestej trzeciej, przegłosować łącz-
nie. Te poprawki zostały już przez nas przyjęte, nic się 
w nich nie zmienia.

Wysokie Komisje, kto jest za tymi poprawkami? (18)
Kto jest przeciw? (0)
Kto się wstrzymał? (2)
Grupa poprawek została przyjęta.
Omówiliśmy już wszystkie poprawki.
Sprawozdawcą jest, jak rozumiem, senator Iwan. Niech 

dalej dzielnie walczy w imieniu obu komisji.
Dziękuję komisjom.
Zamykam posiedzenie.

 
 

(Koniec posiedzenia o godzinie 8 minut 54)
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